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Total length: 1.07km 
 
Category: Easy  
 

Location: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

An easy trail, flat close to Base Camp, winding through a maple and beech stand. Perfect in 
summer if you’re looking for some fresh air! There are a few wet and muddy spots but 
some wooden bridges will help you to cross. 
Look around you for signs if you want to learn more about the trees around you! 
This trail is not really suitable for bikes.  
 

--------- 
 
Un chemin facile, plat, et proche de Base Camp. Parfait en été si vous cherchez un peu de 
fraicheur, au milieu des érables à sucre et des hêtres ! Attention cependant à certains 
passages qui peuvent être boueux ; généralement, des petits ponts en bois vous 
permettent de traverser.  
Regardez autour de vous, des panneaux vous aident à mieux connaitre les arbres qui vous 
entourent! 
Ce chemin n’est pas adapté aux vélos.  
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Total length: 1.9km (Top) + 1.5km (Bottom) 
 
Category: Moderate  
 

Location: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Wild Woods Walk is an easy to moderate trail, close to Base Camp, passing through rolling 
terrain, with an amazing variety of trees and plants. Along your way, you’ll find some 
informative signs about the plants and the wildlife.  
At the beginning of the top side of the trail, you’ll see some semi-permanent pieces of land 
art from the Forest Art Project, installed between 2008 and 2011. 
 

----------------- 
 
Wild Woods Walk est un chemin facile, proche de Base Camp, avec des pentes douces, 
qui traverse une forêt dans laquelle vous trouverez une surprenante diversité d’arbres et 
de plantes. Le long du chemin, vous trouverez des petits panneaux d’informations sur la 
flore et la faune locale.  
Au début du côté « top side », vous verrez quelques œuvres de land art, construites entre 
2008 et 2011 pendant le « Forest Art Project ». 
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Total length: 6.0 km 
 
Category: Difficult 
 
Location: 

 
 

Sections of this trail may be muddy under wet conditions, while others are very rocky.  
Although wide, the trail offers some very technical riding. 
The incline from Kelly Lake is “brutal”, even to hike. Mountain bikes were made for this trail. 
 
Beware of obstacles hidden under grass and vegetation. 
 
    --------------------- 
 
Des parties de ce chemin peuvent être boueuses par temps pluvieux, alors que d’autres sont très 
rocheuses.  
Bien que le chemin soit large, certains passages sont très techniques. 
La pente depuis le lac Kelly est « brutale », même en marchant. Les vélos tout terrain ont été 
inventés pour ce trail ! 

 
Attention aux obstacles cachés sous l’herbe et la végétation.  
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Total length: 3.7 km 
 
Category: Difficult 
 
Location: 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

This trail is a combination of wider logging trails and single tracks through a combination of 
terrain.  
After a rugged uphill at the north end, the trail offers the best ride from north to south.  
 
It is hard packed and well marked and defined. 
 

------- 
Ce trail est une combinaison de chemins forestiers et de sentiers, et de différents terrains. 
Après une colline accidentée dans la partie Nord, il est préférable d’utiliser ce chemin du 
nord vers le sud.  
 
Le sol est compact, et le sentier bien marqué.  
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Total length: 0.75km 
 
Category: Difficult 
 

Location: 
 
 

A short trail section which serves as a connector between 
Blue Lake and the Redstone Vista. The scenery 
complements the difficult terrain.  
 

--------------------- 
 
Un chemin court qui sert de connexion entre Blue Lake et 
Redstone Vista. La beauté du  paysage compense le 
terrain difficile !  
 
 

The Pass 

Blue Lake 

300

350

400

450

500

0 161 321 482 643

A
lt

it
u

d
e

 (
m

) 

Distance (m) 

Elevation profile 

East - Junction 

with Redstone 

Vista 

 

West – Junction 

with Poacher’s 

Trail 



 
Total length: 1km 
 
Category: Difficult 
 

Location: 
 
 This trail offers a challenging climb and an even more challenging descent 

with sections of loose rubble. It is best ridden from Blue Lake (West to 
East). The view to the south across Pelaw and Redstone Lake is 
rewarding. Use extreme caution on your descent. 
 

--------------------- 
  
Ce chemin comprend une montée difficile et une descente encore plus 
difficile avec des parties de gravats instables.  
Il est préférable de commencer du côté de Blue Lake (d’Ouest en Est). 
La vue sur Pelaw Lake et Redstone Lake en vaut la peine.  

Soyez extrêmement prudent pendant la descente.  
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Total length: 2.71km 
 
Category: Moderate  
 

Location: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

This single tracked trail offers a few steep hills, very dense wooden 
parts, and nice grassy stretches. It is a good hiking trail, but 
moderate for mountain biking. 
 

-------------------- 
 
Ce chemin étroit comprend quelques montées pentues, des parties 
boisées denses, et de longues étendues herbeuses. C’est un 
chemin de randonnée assez facile et agréable, mais de 
difficulté moyenne en vélo. 
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Total length: 3.6 km 
 
Category: Moderate 
 
 
Location: 
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Clear Lake This single tracked trail is best ridden from Clear Lake towards Marsh Lake. It’s a great and 
wonderful trail, offering a rewarding challenge to anyone. 
At the same time, it is scenic, meandering through the forest, passing ponds and wetlands. 
 
Plan a stop in at the Marsh Lake Lookout overlooking one of the most extensive marshland 
in this part of the province! 
     ---------- 
 
Il est préférable de commencer ce chemin depuis Clear Lake vers Marsh Lake. C’est un 
chemin superbe et une occasion idéale pour se lancer un défi! 
Profitez du paysage sur ce sentier serpentant à travers la forêt, passant le long des étangs 
et des marais. 
 
Pensez à vous arrêter au point de vue sur Marsh Lake, offrant une vue spectaculaire sur la 
plus grande zone humide de la province ! 
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Total length: 2.8km 
 
Category: moderate 
 

Location: 
 
 

This trail is one, long, graduate hill up and then down. The trail is 
single tracked, hard packed with some marshy and sandy sections. 
This is a great trail combined with Krista Trail. 

 
--------------------- 

 
Ce sentier est composé d’une longue montée  progressive, puis 
d’une descente agréable. Le sentier est étroit, compact, avec 
quelques zones un peu humides et sableuses.  
Ce chemin peut être combiné avec Krista Trail. 
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Total length: 4.77km 
 
Category: Moderate 
 

Location: 
 
 

This trail can be clearly divided in two sections: the northerly portion is wide, 
well packed, easy to ride access road. While the southerly portion is more 
difficult with some wet and muddy sections which should not be travelled in 
the early part of the season or under wet conditions. 
The trail goes along many wetlands and a creek. Most hills are not steep. 
 
    --------------------- 
 Ce chemin peut être divisé en deux parties: la partie nord est large, 
compacte, facile d’accès. La partie sud est plus difficile, avec quelques 
zones humides et boueuses qu’il est préférable d’éviter au début de la 
saison ou par temps pluvieux.   
Le chemin passe le long de plusieurs zones humides et d’un ruisseau. La 
plupart des montées  ne sont pas raides. 

Black Creek Trail 

300

340

380

420

460

500

0 373 746 1119 1492 1865 2239 2612 3099 4287

A
lt

it
u

d
e

 (
m

) 

Distance (m) 

Elevation profile 

North End – 

Dutton Road 

  

South End -

East Road  

Poacher’s 

Trail 



 
Total length: 3.01 km 
 
Category: Difficult 
 
 
Location: 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

Clear Lake 

This trail is probably our most technical trail, winding through the pristine scenery and 
mature stands of hemlock. It contains many rock outcrops, roots and short, but steep hills 
to negotiate.  
The trail is well defined and generally hard packed. There are only a few, yet short lived, 
wet spots. 
 
Enjoy the spectacular view across MacDonald Lake! 

------------ 
Ce sentier est probablement l’un des plus techniques, serpentant à travers un paysage 
grandiose et intact, une forêt d’Hemlock. Il est composé de nombreux affleurements 
rocheux, mais aussi de quelques collines assez pentues. 
Le chemin est bien marqué et généralement compact ; il y a seulement  quelques 
passages qui peuvent être humides. 
 
Profitez de la vue spectaculaire sur le lac MacDonald ! 
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Total length: 3.85 km 
 
Category: Moderate  
 

Location: 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Conveniently located close to Base Camp, this single tracked trail is scenic, 
passing through a couple a nice wetlands and hardwood and hemlock stands.  
Some parts can be wet and muddy at the beginning of the season or under wet 
conditions, and there are a few rocky areas. This is a moderate trail for biking 
but it offers a good hike. 
 

-------------------- 
 

Proche de Base Camp, ce sentier étroit offre de jolies vues, passant par 
quelques zones humides et des peuplements d’hemlock et de feuillus.  
Certaines portions peuvent être humides et boueuses au début de la saison ou 
par temps humide, et il y a quelques zones rocheuses. 
C’est un chemin de difficulté moyenne à vélo, mais plus facile pour 
les marcheurs. 
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Total length: 5.4km 
 
Category: Moderate 
 

Location: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

This trail section has a potential to be wet and muddy in spots.  
However, it offers nice sections staying on the high sides, meandering 
through pristine forest. 
It offers a nice long ride combined with King and James Trail or Green 
Trail. 

-------------------- 
 
Ce chemin peut être humide et boueux à certains endroits. 
Cependant, il comprend des parties très agréables, sur les hauteurs, 
serpentant dans une forêt intacte. 
Vous pouvez prolonger votre tour en bifurquant sur King and James Trail 
ou Green Trail. 

Red Trail – Central section 
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Total length: 7.7km 
 
Category: Moderate 
 

Location: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

This trail is a logging access road used for snowmobiling, winding through hardwood 
stands. The trail tends to be wet in the early season and under wet conditions.  
The top and the bottom sections are packed and graveled.  
You can also decide half way to go back on Dutton Road by Moose Trail, or on North 
Road by a trail south of Depot Lake. 
 

-------------------- 
 
Ce chemin est une route forestière utilisée par les motoneiges en hiver, passant à 
travers un peuplement de feuillus. Le chemin peut être humide en début de saison ou 
par temps pluvieux. 
Le début et la fin sont compacts et recouverts de graviers. 
Vous pouvez aussi décider à mi-chemin de retourner vers Dutton Road en empruntant 
Moose Trail, ou vers North Road en empruntant le sentier au Sud de Depot Lake. 

Red Trail – Northern section 
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Total length: 1.27km 
 
Category: Difficult 
 

Location: 
 

 

A short but difficult and twisted single track trail. It’s best done north 
to south to avoid too many uphill sections. 
 
    --------------------- 
 
Un chemin étroit, court mais difficile, avec beaucoup de virages. Le 

mieux est de commencer par le nord pour éviter la plupart des 

côtes.  

 
 
 

Chico Trail 

South 

  

North 

300

340

380

420

460

500

0 69 138 206 275 344 413 482 550 619 688 757 826 894 963 1032 1101 1170 1238

A
lt

it
u

d
e

 (
m

) 

Distance (m) 

Elevation profile 



 
Total length: 4.17km 
 
Category: Difficult/Extreme for biking 
 

Location: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

North Shore Trail is one of the most difficult mountain bike trails but it 
is great for hiking. 
This single tracked trail is partly along a steep hill side, and there are a 
few really steep sections. 
The trail goes along Clear Lake, quite close to the shore. 
 

-------------------- 
 
North Shore Trail est l’un des chemins les plus difficiles à parcourir à 
vélo mais c’est un chemin de randonnée très agréable.  
Le sentier est étroit, en partie le long d’un flanc de colline assez 
pentue, et il y a plusieurs montées très pentues. 
Le sentier longe le lac, assez proche du rivage. 
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Total length: 2.14km 
 
Category: Moderate 
 

Location: 
 

 

A moderate, scenic trail which offers a long, gradual uphill, followed 
by a refreshing, great downhill towards Red Trail.   
 

--------------------- 
Un chemin de difficulté moyenne, qui commence à partir de Dutton 
Road par une longue montée progressive, suivie par une agréable 
descente vers Red Trail. 
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Total length: 3.61km 
 
Category: Difficult 
 

Location: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

This single tracked trail consists of one monster hill. But two spectacular views 
across forests and Black lake make the effort worthwhile! 
 

-------------------- 
 
Ce sentier étroit consiste en une seule énorme colline. Mais deux vues 
spectaculaires sur la forêt et Black Lake valent le coup !! 
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Total length: 11.75km 
 
Category: moderate 
 

Location: 
 

A nice trail if you want to avoid rocky terrain.  
The southern half is a maintained road gently leading over hills. In the center it turns into a 
moderate trail with a few steep sections that can be muddy after heavy rain, before it 
becomes a road again in the north.  
The best season for this trail is August till October. 
 
 
    --------------------- 
 
Un chemin agréable pour ceux qui veulent éviter les chemins trop rocheux.  
La partie sud est une route en bon état, avec quelques pentes. La partie centrale se 
transforme en un chemin de difficulté moyenne, avec des côtes plus difficiles, qui peuvent 
être boueuses après de fortes pluies. La partie nord est également une route.  
Mieux vaut utiliser ce chemin entre Août et Octobre pour avoir les meilleures conditions.  
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Total length: 2.36km 
 
Category: Moderate 
 

Location: 
 
 

While the southern section is a winter trail only the northern part between Sunday Trail and 
Nugget Road is a nice mountain bike trail. From Nugget Road it gently climbs up a hill next 
to Lost Lake, then it turns into a moderate trail leading across two more hills towards Sunday 
Trail.  
Then you can either go north looping back to Nugget Road or go for a long ride down the 
southern part of Sunday Trail.  
Best season is August to October. 
    --------------------- 
Alors que la partie Sud est une route praticable en hiver seulement, la partie Nord entre 
Sunday Trail et Nugget Road est un chemin agréable. Depuis Nugget Road, il y a une 
légère montée le long de Lost Lake, puis la route se transforme en un chemin de 
difficulté moyenne, où après deux autres collines, vous rejoignez Sunday Trail. 
À partir de là, vous pouvez soit repartir vers le Nord en faisant une boucle vers Nugget 
Road, ou choisir de partir pour un tour plus long en empruntant Sunday Trail vers le Sud. 
Il est préférable d’utiliser ce chemin entre Aout et Octobre, pour profiter des meilleures 
conditions. 
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Total length: 13.5 km 
 
Category: Easy  
 
Location: 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Very scenic road with small rolling hills along the lakes. 
 
That road can be very busy during summer so please ride on the 
right. 
 

------- 
Une route pittoresque avec de petites collines, passant le long des 
lacs. 
 
Cette route est très utilisée en été, donc prenez garde à bien rester 
du côté droit de la route. 
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Total length: 2.8km 
 
Category: Easy 
 

Location: 
 

 

Wide, hard packed road offering rolling hills along a few lakes and wetlands. 
That road does accommodate a varying degree of vehicular traffic which 
should be taken in account! Ride single file on right hand side only. 
 

--------------------- 
 
Route large, compacte, avec quelques collines le long de quelques lacs et 
zones humides. 
Le trafic sur cette route peut être important, veillez donc à rester sur une 
seule file du côté droit de la route. 
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Total length: 3.1km 
 
Category: Moderate  
 

Location: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

One of the most favorite trails at Haliburton Forest, the King & James 
trail offers anything a biker can hope for. It is hard packed; the eastern 
portion is graveled. Enjoy the view on a few wetlands and creeks! 
 

-------------------- 
Etant l’un des sentiers favoris à Haliburton Forest, le King & James trail 
offre tout ce qu’un cycliste peut espérer ! C’est un chemin compact ; la 
partie Est est recouverte de gravier. Profitez de la vue sur quelques 
zones humides et ruisseaux ! 
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Total length: 3.3km 
 
Category: Difficult 
 

Location: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Twin trail to the Lookout trail, Outlook Trail is longer and consists of a 
bigger hill. But the view makes the ride worthwhile!  
 

-------------------- 
Jumeau du Lookout Trail, Outlook Trail est plus long et consiste en une 
colline plus large. Mais une fois en haut, la vue vaut le coup! 
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